
Rada Miejska
w Nowym Mieście Lubawskim                                           

P r o t o k ó ł   Nr XXXIV/08

z XXXIV-tej sesji Rady Miejskiej w Nowym Mieście Lubawskim, odbytej w dniu 23 grudnia 
2008 r. w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego.
Sesję rozpoczęto o godz. 13,00 a zakończono o godz. 14,30.
Na ustawowy skład 15 radnych w sesji według listy obecności uczestniczyło 15 radnych.
 ( Lista obecności radnych stanowi zał. nr 1 do protokołu).
( Lista obecności gości stanowi zał. nr 2 do protokołu).
Obrady prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Nadolski.
Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli:
- Burmistrz Miasta                                - Alina Kopiczyńska
-  Sekretarz Miasta                                -  Katarzyna Kaniewska
-  Skarbnik Miasta                                -  Daniel Karaźniewicz
- Radca Prawny                                    - Dionizy Szwedowski
- Kierownik Referatu Biura Rady         - Dariusz Sobaszkiewicz
- przedstawiciele TV Nowe Miasto Lubawskie
Zatwierdzony porządek obrad:
1.   Otwarcie sesji.

- stwierdzenie quorum.
2.  Wybór sekretarza obrad.
3.  Przedstawienie porządku obrad.
4.  Przyjęcie protokołu z I posiedzenia XXXIII-ciej sesji  Rady Miejskiej.
5.  Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Burmistrza Miasta. 
6.  Interpelacje i wnioski.
7.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XV/92/07 Rady Miejskiej w Nowym 
     Mieście Lubawskim z dnia 18 grudnia 2007 r. w sprawie uchwalenia budżetu gminy Nowe 
     Miasto Lubawskie na 2008 r.
8.  Uchwalenie budżetu miasta na 2009 rok:
      a) wystąpienie Burmistrza,
      b) uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie w 
          sprawie:
          - opinii o przedłożonym przez Burmistrza Miasta Nowego Miasta Lubawskiego 
             projekcie budżetu na 2009 r.,
          - możliwości sfinansowania deficytu przedstawionego przez Burmistrz Miasta Nowego 
            Miasta Lubawskiego w projekcie uchwały budżetowej na 2009 r.
      c) opinia Komisji Budżetu i Finansów,
      d) podjecie uchwały.
9.   Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu określającego wysokość dodatków i innych 
      składników wynagradzania nauczycieli oraz szczegółowych warunków ich przyznawania.
10. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski.
11.Zakończenie sesji.



Ad. pkt. 1
Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej –A. Nadolski, stwierdzając na 
podstawie listy obecności, że w sesji uczestniczy wymagana liczba  radnych, a więc obrady są 
prawomocne.  

Ad. pkt. 2
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski na sekretarza obrad zaproponował radną 
Mariolę Orzechowską, która wyraziła zgodę na kandydowanie. Rada Miejska jednomyślnie 
( przy 15 radnych biorących udział w głosowaniu) wybrała radną– Mariolę Orzechowską na 
sekretarza obrad.

Ad. pkt. 3
Rada Miejska nie wprowadziła zmian do porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski przedstawił porządek obrad

Ad. pkt. 4
Protokół z I posiedzenia  XXXIII-ciej sesji Rady Miejskiej  był wyłożony do wglądu w 
Referacie Biura Rady Urzędu Miejskiego, jak również przed sesją, a radni mieli możliwość 
zapoznania się z jego treścią. Sekretarz obrad poprzedniej sesji – Mariola Orzechowska oraz 
pozostali radni nie zgłosili uwag  do protokołu. Protokół z XXXIII-ciej  sesji  Rady Miejskiej 
został przez Radę Miejską przyjęty jednomyślnie ( przy 15 radnych biorących udział w 
głosowaniu). 

Ad. pkt. 5
Informację z wykonania uchwał Rady Miejskiej w okresie między sesjami oraz o wydanych 
zarządzeniach Burmistrza Nowego Miasta Lubawskiego radni otrzymali wraz z 
zawiadomieniem na sesję, która stanowi zał. nr 3 do protokołu.
Sprawozdanie z bieżącej działalności Burmistrza Miasta przedstawiła Burmistrz Miasta – A. 
Kopiczyńska.
Informację i sprawozdanie Rada Miejska przyjęła nie wnosząc uwag.

Ad.pkt.6
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski   odczytał odpowiedzi na interpelacje i 
wnioski radnych zgłoszone na sesji w dniu 09 grudnia 2008 r. 
Radny – R. Koszewski
-zapytał, w którym miesiącu wygasa umowa dot. targowiska miejskiego.
Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska 
Wyjaśniła, iż w miesiącu marcu 2009 r.
Radny – J. Kopiczyński
- interpelacja radnego Mączkowskiego nie dotyczy wyznaczenia przejść dla pieszych, a 
chodzi w niej o ułożenie równej nawierzchni od strony ulic: Wodna i Kościelna oraz  ulic: 
Waryńskiego i 7 Grudnia. Odpowiedź w piśmie z dnia 12 listopada nie była pełna.  
Radny – A. Straus
- usunięcia dziur  w nawierzchni ul. Wodnej.
Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska
Rozumiem, że nie chodzi tutaj o inwestycję, natomiast o drobne naprawy w ramach bieżącego
utrzymania, co będzie wykonywane.
Radna – L. Karczyńska 
Informacje n)t utrzymania porządku i czystości roznoszone są na terenie miasta. Należy  je 
umieścić w gablotach.
Komendant Straży Miejskiej- H. Kreński
Może część  mieszkańców nie otrzymała, ponieważ akcja rozpoczęła się dosyć późno. 
Informacje umieścimy w gablotach.



Radny – B. Cieplak
Sytuacja formalno- prawna dot. regulacji rzeki Groblicy wygląda inaczej. Jest już opracowana 
dokumentacja, są nawet wykonane pomiary, a rozpoczęcie robót uzależnione jest tylko od 
kwestii finansowania zadania.
Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska
Sprawa nie jest w moim zakresie działania.
Radny – B. Cieplak
Oczywiście, że nie, ale wyjaśniam k woli uzupełnienia.
Radny – J. Oelberg
- czy kwota przeznaczona  na oświetlenie i  budowę dróg w 2008 r. została wykorzystana 
tylko na projekty, czy też jakieś zadanie wykonano, a nie zostało ujęte?
-  odnośnie sposobu sprzedaży mienia komunalnego zarządzeniami Burmistrza Miasta:
 z dnia 18 listopada 2008r. w sprawie ogłoszenia wykazu nieruchomości przeznaczonych do   
  sprzedaży,
 z dnia 18 listopada 2008r. w sprawie sprzedaży nieruchomości lokalowych stanowiących 
własność  Gminy Miasto Nowe Miasto Lubawskie dla najemców.
1) dlaczego w jednym zarządzeniu jest zapisana sprzedaż w drodze bezprzetargowej na rzecz 
najemców, a w drugim- nie,
2) dlaczego zostały wydane dwa odrębne zarządzenia,
3) dlaczego w jednym zarządzeniu są podane kwoty, a w drugim – nie.  
Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska
Uzupełnimy w najbliższym czasie.

W interpelacjach i wnioskach głos zabierali w sprawie:
Radny – M. Deja
-Na jakim etapie znajduje się sprawa wniesienia skarg na rozstrzygnięcia nadzorcze 
Wojewody Warmińsko-Mazurskiego?
-  administrowania budynkami  komunalnymi przez PGKiM sp. z o.o.,
- administrowania magazynem przy ul. Jagiellońskiej.
Burmistrz  Miasta– A. Kopiczyńska
-Zasób komunalny musi być administrowany i remontowany. Zdaje sobie sprawę, że musimy 
renegocjować obsługę administracyjną naszych obiektów komunalnych, którą sprawuje 
PGKiM, czego świadomy jest Prezes spółki.
- odnośnie magazynu przy ul. Jagiellońskiej odpowiedzi udzielę w terminie późniejszym.
Radny –J. Oelberg
- przestrzegania na terenie miasta zakazu  parkowania samochodów osobowych na miejscach 
wyznaczonych dla inwalidów. 
Radny – A. Straus
- kwoty dofinansowania MCK i MOSiR na  2009 r. 
Radny – J. Kopiczyński
-spowodowania położenia nawierzchni, a zaprzestania frezowania ul. Jagiellońskiej, której 
stan jest gorszy niż ul. Grunwaldzkiej, na której to w przyszłym roku planuje się położenie 
nakładki.
Radny – M. Deja
Frezuje się ulice Grunwaldzką, Jagiellońską i Tysiąclecia, a kałuże są zarówno na ul. 
Jagiellońskiej jak i Grunwaldzkiej.
Radny – R. Koszewski
Z odpowiedzią na zapytanie  w sprawie oświetlenia skrzyżowania ulic Polanki – Długa nie 
chciałbym czekać do następnej sesji.



Radny – J. Obuchowski
Dzisiaj na oś. Marianowo Energetyka zmieniała żarówki, może i tą wymieniła.
Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska
Sprawa lampy na ul. Polanki została zgłoszona do Energetyki., a ja nie jestem w stanie 
powiedzieć kiedy to nastąpi. Energetyka w ramach posiadanego sprzętu, żarówek decyduje w 
jakim trybie i kiedy pewne działania realizuje.
Czym jest więcej działań, to wynajmowany jest podnośnik i realizowane są zadania.
Radny –J. Oelberg
 podnośnik nie jest wynajmowany.  Procedura jest taka, że raz w miesiącu jest ustalany 
podnośnik na daną dziedzinę, miasto. Jeżeli tak wypada, że to jest Nowe Miasto, wtedy 
wszystkie awarie w danym dniu będą usuwane właśnie w Nowym Mieście.
Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska
Proponuję, żeby ewentualnie wcześniej konsultować się z p. Oelbergiem.
 Odnośnie zapytania radnego Strausa – zwiększenie w MORiR jest 10 tys. zł. z 
przeznaczeniem na wynagrodzenie, gdyż tam będzie wypłacona odprawa w przyszłym roku , 
koszty jubileuszówki oraz wzrost kosztów obsługi.

Ad. pkt.7
Opinię Komisji Budżetu i  Finansów przedstawił Przewodniczący Komisji – J. Oelberg.
Opinia na piśmie stanowi zał. nr 4 do protokołu.
Z kolei Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po odczytaniu poddał pod głosowanie 
projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej Nr XV/92/07 z dnia 18 grudnia 
2007 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy Nowe Miasto Lubawskie.
 Rada Miejska przy  12 glosach „za”, 1 przeciwnym i 2 wstrzymujących się podjęła uchwałę 
w tej sprawie.
Uchwała Nr XXXIV/181/08 – stanowi zał. nr 5 do protokołu.

Ad. pkt. 8
Uchwalenie budżetu miasta na 2009 rok:

a) Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska dokonała wprowadzenia do projektu budżetu 
miasta na rok 2009 r. wnosząc do Rady o przyjęcie przedłożonego projektu.

b) Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski odczytał uchwały Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 01 grudnia 2008 r. 
w sprawie:
- wydania opinii o przedłożonym przez Burmistrza Miasta Nowego Miasta 
Lubawskiego projekcie uchwały budżetowej na 2009 r.,
- możliwości sfinansowania deficytu przedstawionego przez Burmistrza Nowego 
Miasta Lubawskiego w projekcie uchwały budżetowej na 2009 rok.

            Opinie na piśmie stanowią zał. Nr  6-7 do protokołu.
c) Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – J. Oelberg przedstawił opinię Komisji 
      do projektu budżetu miasta na 2009 r. Opinia na piśmie stanowi zał. Nr 8 do    
      protokołu.
d) W wyniku dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po odczytaniu 

poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Nowe 
Miasto Lubawskie na 2009 r. Rada Miejska przy 12 głosach „za”, 2 przeciw i 1 
wstrzymującym się podjęła uchwalę w powyższej sprawie.

Uchwała Nr XXXIV/182/08 – stanowi zał. nr 9 do protokołu       
Ad. pkt.9

 Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie regulaminu określającego wysokość dodatków i innych składników 
wynagradzania nauczycieli oraz szczegółowych warunków ich przyznania.
Przewodnicząca Komisji Oświaty – M. Orzechowska przedstawiła pozytywną opinię Komisji,



(5 „za”) informując, że na wspólnym posiedzeniu komisje przyjęły go  przy 14 głosach „za” i 
1 wstrzymującym się.
Z kolei Przewodniczący Rady Miejskiej- A. Nadolski po odczytaniu poddał pod głosowanie 
projekt  uchwały w powyższej sprawie. Rada Miejska przy  14 głosach „za” i 1 
wstrzymującym się  podjęła uchwałę w tej sprawie.
Uchwała Nr XXXIV/183/08 – stanowi zał. nr 10 do protokołu.

Ad. pkt.10
Odpowiedzi na interpelacje i wnioski zostaną udzielone radnym na piśmie w trybie 
statutowym.

Ad. pkt. 11
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski 
zamknął obrady XXXIV-tej sesji Rady Miejskiej.

Sekretarz obrad:                                                                Przewodniczący Rady Miejskiej

Mariola Orzechowska
                                                                                                       Andrzej Nadolski


